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Hierbij zend ik u de antwoorden op de Kamervragen van het lid Voortman 

(GroenLinks) over hoogopgeleide arbeidsgehandicapten, die noodgedwongen in de 

Wajong terecht komen. 

 

De Staatssecretaris van Sociale Zaken  

en Werkgelegenheid, 

 

 

 

 

Jetta Klijnsma 
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Vragen van het lid Voortman (GroenLinks) aan de minister en staatssecretaris van 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid over hoogopgeleide arbeidsgehandicapten, die 
noodgedwongen in de Wajong terecht komen (ingezonden 22 februari 2013) 
  
1 
Wat is uw reactie op het bericht dat een blinde jurist na drieënhalf jaar 
topadvocatuur weer thuis en in de Wajong zit? 1) 

 
Antwoord 
Ik heb het artikel gelezen en betreur het dat betrokkene tot dusver geen nieuwe 

baan heeft kunnen vinden.  
 
2 
Deelt u de mening dat het een gemiste kans is wanneer getalenteerde mensen 
door hun arbeidshandicap gedwongen zijn om thuis te blijven, omdat werkgevers 

het uiteindelijk toch niet aandurven om hen een baan aan te bieden? 
 
Antwoord 
Ja. 
 
3 
Wat is uw reactie op de ervaringen, die in het in vraag 1 vermelde artikel naar 
voren worden gebracht, waarbij de kans om met een arbeidshandicap bij de 

overheid te worden aangenomen niet veel groter is dan bij reguliere werkgevers? 
 
Antwoord 

Het artikel illustreert dat er nog veel werk aan de winkel is, ook bij de overheid. 
Het beleid is daarop ook gericht, zie ook antwoord 5 en 7. 
 
4 
Wat is op dit moment het percentage arbeidsgehandicapten van het totaal aantal 

werknemers bij de overheid? 
 
Antwoord: 
De telling voor 2012 loopt op dit moment nog. De resultaten worden gemeld in 
het Jaarverslag Bedrijfsvoering Rijk 2012 dat u in mei zult ontvangen. 
In 2011 werkten 994 mensen met een WSW-, Wajong- of WIA-indicatie bij het 
Rijk. Hiermee voldeed het Rijk nog niet aan de 1% norm (110.006 FTE in 2011), 
zoals bij brief van 28 april 2011 met de Tweede Kamer is afgesproken (TK, 2010-

2011, 32 501, nr.13). 
De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties in wiens portefeuille 
dit toen viel, heeft hierover in de aanbiedingsbrief van het Jaarverslag 

Bedrijfsvoering 2011 gerapporteerd (TK, 2011-2012, 31 490, nr. 88). 
 
Vraag 5 
Deelt u de mening dat uiterlijk bij de invoering van het quotum, dat u 
voornemens bent op vanaf 2015  stapsgewijs te introduceren, de overheid het 

goede voorbeeld dient te hebben gegeven en minimaal 5% van het 
werknemersbestand bij de overheid zou moeten bestaan uit 
arbeidsgehandicapten? Zo ja, wat bent u van plan daartoe te ondernemen? Welke 
maatregelen gaat u specifiek inzetten op het creëren van banen voor 
hogeropgeleide arbeidsgehandicapten? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord: 
Vanzelfsprekend geldt het kabinetsbeleid ook voor de werkgever Rijk. Binnenkort 

ontvangt u van de minister voor Wonen & Rijksdienst een brief over het 
strategisch personeelsbeleid van het Rijk. 
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Daaruit zal blijken dat de rijksoverheid nu reeds initiatieven onderneemt om het 
aantal arbeidsgehandicapten te verhogen. 
Hierbij past niet één type maatregel, maar een scala aan maatregelen. Nu en 
straks wordt er ook gekeken naar de mogelijkheden voor hogeropgeleide 
arbeidsgehandicapten. 
 
6 
Herkent u het beeld dat het voor hoogopgeleiden moeilijker is om met een 
arbeidsgehandicapte samen te werken? 

 
Antwoord 
Nee, dat beeld herken ik niet. Voor zover mij bekend is er geen onderzoek waaruit 

zou blijken dat het voor hoogopgeleiden moeilijker is om samen te werken met 
een arbeidsgehandicapte dan voor laagopgeleiden.  
 
7 
Welke maatregelen kunt en wilt u nemen om werkgevers te stimuleren hun 

werkprocessen meer aan te passen op arbeidsgehandicapten? 
 
Antwoord 
Het kabinet wil er met de Participatiewet, een uitgebreid 
ondersteuningsinstrumentarium en de voorgenomen quotumregeling voor zorgen 
dat de kansen en prikkels, zowel voor mensen met een uitkering, als voor 
werkgevers, maximaal zijn om aan de slag te gaan.    
 

8 
Deelt u de mening dat het beleid van de overheid en de werkwijze van het 
Uitvoeringsorgaan werknemersverzekeringen (UWV) nu vooral gericht is op een 

arbeidsgehandicapte in zijn algemeenheid en weinig is gericht op specifieke 
doelgroepen? 
 
9 
Deelt u de mening dat het voor het bepalen van de juiste aanpak voor het vinden 

van een passende functie niet beter zou  zijn om een onderscheid te maken naar 
het soort handicap en het opleidingsniveau van de arbeidsgehandicapte? 
 
Antwoord 8 en 9 
Het beleid en de uitvoering is niet gericht op ‘one size fits all’, noch op 
doelgroepen. Het beleid is gericht op het vergroten van de mogelijkheden tot 
arbeidsdeelname van mensen met een handicap. Daarbij wordt aan de 

uitvoerders maximale ruimte geboden om maatwerk te leveren, dus op de 
persoon toegesneden. In de nieuwe wajong is dat verankerd doordat met 
betrokkene een participatieplan wordt opgesteld. Dit is nodig om de 
ondersteuning optimaal af te stemmen op de mogelijkheden en beperkingen van 

het individu. In de praktijk wordt door het UWV en, waar van toepassing, het 
betreffende re-integratiebedrijf maatwerk verricht, waarbij aandacht uitgaat naar 
de specifieke kenmerken van betrokken cliënt. Naast de inkoop van 

dienstverlening van re-integratiebedrijven is het UWV ook zelf actief bezig met 
bemiddelen van met name de doelgroep Wajongers.  
 
10 
Op dit moment worden door het UWV vaak re-integratiebureaus ingezet voor de 
begeleiding van arbeidsgehandicapte werkzoekenden; bent u van mening dat het 
inzetten van een re-integratiebureau het juiste middel is om hoog opgeleide 
arbeidsgehandicapte personen te begeleiden naar werk? 

 
11 
Deelt u de mening dat re-integratiebureaus niet altijd de juiste organisaties zijn 
om hoog opgeleide arbeidsgehandicapten te begeleiden? 
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12 
Deelt u de mening dat het beter zou zijn om specialisten op het vakgebied van de 
desbetreffende arbeidsgehandicapten in te zetten? 
 
Antwoord 10,11 en 12 
Het is primair aan de professionals van het UWV om binnen de grenzen van de 
wet te bepalen op welke wijze de dienstverlening het beste kan plaatsvinden. 
Wanneer iemand niet op eigen kracht aan het werk kan komen, kan het UWV 
ondersteuning bieden door basisdienstverlening, directe bemiddeling of door het 

inschakelen van een re-integratiebedrijf. Het UWV sluit contracten af met re-
integratiebedrijven, waarbij het UWV expliciet rekening houdt met verschillende 
doelgroepen en de benodigde deskundigheid. Zo koopt het UWV zo nodig aparte 

trajecten in voor Wajongers met auditieve en/of visuele beperkingen. 
 
13 
Deelt u de mening dat arbeidsgehandicapten zoveel mogelijk bij reguliere 
werkgevers aan het werk moeten komen op het niveau dat aansluit bij de eigen 

capaciteiten? 
 
14 
Wat is uw reactie op de angst van de blinde jurist dat hoog opgeleide 
arbeidsgehandicapten via sociale werkvoorzieningsprojecten op werk gezet 
zouden kunnen worden, dat niet aansluit bij hun capaciteiten? 
 
15 

Op welke manier gaat u zich ervoor inzetten dat hoger opgeleide 
arbeidsgehandicapten op een bij hen passend niveau bij reguliere werkgevers aan 
de slag kunnen, zodat er ook geen verdringing van lager geschoolde 

arbeidsgehandicapten plaatsvindt? 
 
Antwoord 13, 14 en 15 
Het is zeer begrijpelijk dat mensen het liefst werken op een functie die het meest 
aansluit bij hun capaciteiten. Het algemeen belang is er ook mee gediend dat 

arbeid daar wordt ingezet waar deze het best past en rendeert. Werknemers zijn 
daardoor productiever en meer tevreden. Dit laat onverlet dat vraag en aanbod 
niet altijd goed aansluiten en dat, zeker in economisch zware tijden, lager 
geschoolden kunnen worden verdrongen. Voor evidente mismatches op de 
arbeidsmarkt wordt specifieke actie genomen (bijvoorbeeld techniekpact). 
 
16 
Wat vindt u van de constatering in het genoemde artikel dat vanwege de lage 

inkomsten de blinde jurist uit noodzaak thuis bij zijn ouders inwoont? 
 
Antwoord 

De Wajong is gebaseerd op 75% van het minimumloon. De uitkering ligt daarmee 
iets boven het sociaal minimum. Mijn hoop is dat betrokkene snel passend werk 
zal vinden.  
 
17 

Bent u het eens met de constatering dat het voor groepen arbeidsgehandicapten, 
die (buiten hun eigen schuld) langdurig in de Wajong zitten, de beperkte 
inkomsten een te grote impact op de inrichting van hun (sociale) leven hebben? 
Zo ja, erkent u dat een verdere verlaging van de Wajong-uitkering in dit licht 
bezien  onwenselijk zou zijn? 
 
Antwoord 
Een verlaging van de Wajong-uitkering is niet aan de orde. 

 
  
1) Trouw, zaterdag 9 februari 2013, pagina 16 


